

## الأعضاء



الاتحاد البرلماني الدولي هو منظمة عالمية للبرلمانات الوطنية. ويقترّب الاتحاد البرلماني الدولي من العضوية العالمية، مع 179 برلماناً عضواً من أصل 193 بلداً في العالم - من دول ضخمة مثل الصين والهند وإندونيسيا، إلى الدول الصغيرة في كابو فيردي وسان مارينو وبالاو. يمثل أعضاؤنا أكثر من 6.5 مليار من إجمالي 7 مليار شخص في العالم.

ونمت منظمنا، التي أنشأتها مجموعة صغيرة من البرلمانيين في العام 1889، لتصبح كياناً عالمياً حيويًا ملتزمًا بتعزيز الديمقراطية والمساواة وحقوق الإنسان والتنمية والسلام. يعمل أعضاؤنا معاً من أجل التغيير الإيجابي، سواء أكان في بلدانهم أو على الصعيد الدولي.

ونرحب بجميع البرلمانات للانضمام إلينا إذا كانت هيئات وطنية منشأة بشكل قانوني وتعمل في دول أو دول تطلعية تعترف بها الأمم المتحدة. في حالات نادرة، يتم تعليق عضوية الأعضاء بسبب الحل غير الدستوري للبرلمان، أو يتم تعليق حقوقهم بسبب عدم دفع الاشتراكات المقررة. يتخذ المجلس الحاكم لدينا قرارات قبول الأعضاء وإعادة قبولهم وتعليق عضويتهم أو تعليق حقوقهم.

ولدينا أيضاً 13 عضواً منتسباً - معظمهم من البرلمانات من مجموعات الدول أو الهيئات المماثلة. وهي تشمل البرلمان العربي والبرلمان الأوروبي والمنظمات البرلمانية الأخرى في إفريقيا والأمريكيتين.

# Members

---



The IPU is the global organization of national parliaments.

The IPU is inching ever closer to universal membership, with 179 Member Parliaments out of the 193 countries in the world – from huge nations like China, India and Indonesia, to the tiny States of Cabo

Verde, San Marino and Palau. Our Members represent more than 6.5 billion of the world's 7 billion people .

Our Organization, created by a small group of parliamentarians in 1889, has grown into a vibrant global entity committed to promoting democracy, equality, human rights, development and peace. Our Members work together for positive change, both in their own countries and internationally.

All parliaments are welcome to join us if they are lawfully established national bodies operating in States or aspirational States recognized by the United Nations. On rare occasions, Members are suspended due to the unconstitutional dissolution of parliament, or their rights are suspended for the non-payment of assessed contributions. Decisions on admitting, readmitting and suspending Members or their rights are taken by our Governing Council.

We also have 13 Associate Members – mostly parliaments drawn from groups of nations, or similar bodies. They include the Arab Parliament, the European Parliament and other parliamentary organizations in Africa and the Americas.